

ANNEX VI/ANNEXE VI

A/R/W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New CI./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
<u>W</u>	US-25-48	8	Class Heading Explanatory note	Change	<p>Hand tools and implements (hand-operated); cutlery; side arms; razors.</p> <p>Class 8 includes mainly hand-operated implements used as tools in the respective professions.</p> <p><i>This Class includes, in particular:</i></p> <p>- cutlery of precious metals; - electric razors and clippers (hand instruments).</p> <p><i>This Class does not include, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - certain special instruments (consult the Alphabetical List of Goods); - machine tools and implements driven by a motor (Cl. 7); - surgical cutlery (Cl. 10); - side arms being firearms (Cl. 13); - paper knives (Cl. 16); - fencing weapons (Cl. 28). 	<p>Hand tools and implements (hand-operated); cutlery (except for table cutlery); side arms; razors.</p> <p>Class 8 includes mainly hand-operated implements used as tools in the respective professions.</p> <p><i>This Class includes, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - electric razors and clippers (hand instruments). <p><i>This Class does not include, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - certain special instruments (consult the Alphabetical List of Goods); - machine tools and implements driven by a motor (Cl. 7); - surgical cutlery (Cl. 10); - side arms being firearms (Cl. 13); - paper knives (Cl. 16); - table knives, forks and spoons (Cl. 21); - fencing weapons (Cl. 28). 		<p>"Tableware" is defined as "things such as knives, forks, dishes, etc. that you use when you are having a meal." macmillandictionary.com.</p> <p>"Table knife" is defined as "a knife used with a fork for eating meat or vegetables." macmillandictionary.com.</p>
<u>W</u>	US-25-48	8	Intitulé de classe Note explicative	Changer	<p>Outils et instruments à main entraînés manuellement; coutellerie, fourchettes et cuillers; armes blanches; rasoirs.</p>	<p>Outils et instruments à main entraînés manuellement; articles de coutellerie (à l'exception de couverts de table); armes blanches; rasoirs.</p>		

¹ A: Approved/Approuvé; R: Rejected/Rejeté; W: Withdrawn/Retiré

A/ R/ W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New Cl./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
					<p>La classe 8 comprend essentiellement les outils et les instruments à main actionnés manuellement jouant le rôle d'outils dans diverses professions.</p> <p><i>Cette classe comprend notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – la coutellerie, les fourchettes et les cuillers en métaux précieux; – les rasoirs, les tondeuses (instruments à main) et les coupe-ongles, électriques. <p><i>Cette classe ne comprend pas notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – certains instruments spéciaux (consulter la liste alphabétique des produits); – les outils et instruments actionnés par un moteur (cl. 7); – la coutellerie chirurgicale (cl. 10); – les coupe-papier (cl. 16); – les armes d'escrime (cl. 28). 	<p>La classe 8 comprend essentiellement les outils et les instruments à main actionnés manuellement jouant le rôle d'outils dans diverses professions.</p> <p><i>Cette classe comprend notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – les rasoirs, les tondeuses (instruments à main) et les coupe-ongles, électriques. <p><i>Cette classe ne comprend pas notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – certains instruments spéciaux (consulter la liste alphabétique des produits); – les outils et instruments actionnés par un moteur (cl. 7); – la coutellerie chirurgicale (cl. 10); – les coupe-papier (cl. 16); – les cuillères, fourchettes et couteaux de table (cl. 21); – les armes d'escrime (cl. 28). 		
W	US-25-49	21	Class Heading Explanatory note	Change	<p>Household or kitchen utensils and containers;</p> <p>combs and sponges; brushes (except paintbrushes); brush-making materials; articles for cleaning purposes; steelwool; unworked or semi-worked glass (except glass used in building);</p>	<p>Household or kitchen utensils and containers;</p> <p>tableware; combs and sponges; brushes (except paintbrushes); brush-making materials; articles for cleaning purposes; steelwool; unworked or semi-worked glass (except glass used in building);</p>		

A/ R/ W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New Cl./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
					<p>glassware, porcelain and earthenware not included in other classes.</p> <p>Class 21 includes mainly small, hand-operated utensils and apparatus for household and kitchen use as well as toilet utensils, glassware and articles of porcelain.</p> <p><i>This Class includes, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - utensils and containers for household and kitchen use, for example, kitchen utensils, pails, pans of iron, of aluminum, of plastics or other materials, small hand-operated apparatus for mincing, grinding or pressing; - electric combs; - electric toothbrushes; - dish stands and decanter stands. <p><i>This Class does not include, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - certain goods made of glass, porcelain and earthenware (consult the Alphabetical List of Goods); - cleaning preparations, soaps, etc. (Cl. 3); - small apparatus for mincing, grinding or pressing, which are driven by electricity (Cl. 7); - razors and shaving apparatus, clippers (hand instruments), metal implements and utensils for manicure and pedicure (Cl. 8); - cooking utensils, electric (Cl. 11); - toilet mirrors (Cl. 20). 	<p>glassware, porcelain and earthenware not included in other classes.</p> <p>Class 21 includes mainly small, hand-operated utensils and apparatus for household and kitchen use as well as toilet utensils, glassware and articles of porcelain.</p> <p><i>This Class includes, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - utensils and containers for household and kitchen use, for example, kitchen utensils, pails, pans of iron, of aluminum, of plastics or other materials, small hand-operated apparatus for mincing, grinding or pressing; - table knives, forks and spoons, including those made of precious metals; - electric combs; - electric toothbrushes; - dish stands and decanter stands. <p><i>This Class does not include, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - certain goods made of glass, porcelain and earthenware (consult the Alphabetical List of Goods); - cleaning preparations, soaps, etc. (Cl. 3); - small apparatus for mincing, grinding or pressing, which are driven by electricity (Cl. 7); - razors and shaving apparatus, clippers (hand instruments), metal implements and utensils for manicure and pedicure (Cl. 8); - certain knives (consult the Alphabetical List of Goods); - cooking utensils, electric (Cl. 11); - toilet mirrors (Cl. 20). 		

A/ R/ W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New Cl./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
W	US-25-49	21	Intitulé de classe Note explicative	Changer	<p>Ustensiles et récipients pour le ménage ou la cuisine;</p> <p>peignes et éponges; brosses (à l'exception des pinceaux); matériaux pour la broserie; matériel de nettoyage; paille de fer; verre brut ou mi-ouvré (à l'exception du verre de construction); verrerie, porcelaine et faïence non comprises dans d'autres classes.</p> <p>La classe 21 comprend essentiellement les petits ustensiles et appareils pour le ménage et la cuisine, entraînés manuellement, ainsi que les ustensiles de toilette, la verrerie et les articles en porcelaine.</p> <p><i>Cette classe comprend notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – les ustensiles et récipients pour le ménage et la cuisine, comme par exemple : batterie de cuisine, seaux, bassines en tôle, en aluminium, en matières plastiques ou autres, petits appareils à hacher, à moudre ou à presser, entraînés manuellement; – les peignes électriques; – les brosses à dents électriques; – les dessous-de-plat et les dessous de carafes (vaisselle). 	<p>Ustensiles et récipients pour le ménage ou la cuisine;</p> <p>vaisselle et couverts de table; peignes et éponges; brosses (à l'exception des pinceaux); matériaux pour la broserie; matériel de nettoyage; paille de fer; verre brut ou mi-ouvré (à l'exception du verre de construction); verrerie, porcelaine et faïence non comprises dans d'autres classes.</p> <p>La classe 21 comprend essentiellement les petits ustensiles et appareils pour le ménage et la cuisine, entraînés manuellement, ainsi que les ustensiles de toilette, la verrerie et les articles en porcelaine.</p> <p><i>Cette classe comprend notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – les ustensiles et récipients pour le ménage et la cuisine, comme par exemple : batterie de cuisine, seaux, bassines en tôle, en aluminium, en matières plastiques ou autres, petits appareils à hacher, à moudre ou à presser, entraînés manuellement; – les cuillères, fourchettes et couteaux de table, y compris ceux en métaux précieux; – les peignes électriques; – les brosses à dents électriques; – les dessous-de-plat et les dessous de carafes (vaisselle). 		

A/ R/ W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New Cl./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
					<p><i>Cette classe ne comprend pas notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – certains produits en verre, porcelaine et faïence (consulter la liste alphabétique des produits); – les produits de nettoyage, savons, etc. (cl. 3); – les petits appareils à hacher, moudre ou presser à entraînement électrique (cl. 7); – les rasoirs et appareils à raser, tondeuses à cheveux, instruments en métal pour manucure et pédicure (cl. 8); – les ustensiles de cuisson électriques (cl. 11); – les miroirs pour la toilette (cl. 20). 	<p><i>Cette classe ne comprend pas notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – certains produits en verre, porcelaine et faïence (consulter la liste alphabétique des produits); – les produits de nettoyage, savons, etc. (cl. 3); – les petits appareils à hacher, moudre ou presser à entraînement électrique (cl. 7); – les rasoirs et appareils à raser, tondeuses à cheveux, instruments en métal pour manucure et pédicure (cl. 8); – certains couteaux (consulter la liste alphabétique des produits); – les ustensiles de cuisson électriques (cl. 11); – les miroirs pour la toilette (cl. 20). 		
W	US-25-50	14	Explanatory note	Change	<p><i>This Class does not include, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – goods in precious metals classified according to their function or purpose, for example, metals in foil and powder form for painters, decorators, printers and artists (Cl. 2), amalgam of gold for dentists (Cl. 5), cutlery (Cl. 8), electric contacts (Cl. 9), pen nibs of gold (Cl. 16), teapots (Cl. 21), gold and silver embroidery (Cl. 26), cigar boxes (Cl. 34); – objects of art not of precious metals (classified according to the material of which they consist). 	<p><i>This Class does not include, in particular:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – certain goods in precious metals classified according to their function or purpose, for example, metals in foil and powder form for painting, decorating, printing, and artists' use (Cl. 2), dental amalgams of gold (Cl. 5), electric contacts (Cl. 9), pen nibs of gold (Cl. 16), table knives, forks and spoons (Cl. 21), teapots (Cl. 21), gold and silver embroidery (Cl. 26), cigar boxes (Cl. 34); – objects of art not of precious metals (classified according to the material of which they consist). 		<p>The comma after the word "example" in the bolded phrase, "for example" is missing from the online version of the Cl. 14 Explanatory Note, under <i>This Class does not include, in particular.</i>, at WIPO website. See also US-25-7, 8, 9, 10, 11, doc.CE252 ANX 1 Summary Table, regarding USPTO's proposed modifications of "metals in powder form for painters, decorators, printers and artists"(Basic No. 020090) and "metal foil for painters, decorators, printers, and artists" (Basic No. 020092), in Class 2.</p>

A/R/W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New Cl./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
W	US-25-50	14	Note explicative	Changer	<p><i>Cette classe ne comprend pas notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – les produits en métaux précieux classés selon leur fonction ou destination, par exemple les métaux en feuilles ou en poudre pour peintres, décorateurs, imprimeurs et artistes (cl. 2); les amalgames dentaires en or (cl. 5); la coutellerie, les fourchettes et les cuillers (cl. 8); les contacts électriques (cl. 9); les plumes à écrire en or (cl. 16); les théières (cl. 21); les broderies en or et en argent (cl. 26); les boîtes à cigares (cl. 34); – les objets d'art non en métaux précieux (classés selon la matière dont ils sont constitués). 	<p><i>Cette classe ne comprend pas notamment :</i></p> <ul style="list-style-type: none"> – certains produits en métaux précieux classés selon leur fonction ou destination, par exemple les métaux en feuilles ou en poudre pour la peinture, la décoration, l'imprimerie et les travaux d'art (cl. 2); les amalgames dentaires en or (cl. 5); les contacts électriques (cl. 9); les plumes à écrire en or (cl. 16); les cuillères, les couteaux et les fourchettes de table (cl. 21); les théières (cl. 21); les broderies en or et en argent (cl. 26); les boîtes à cigares (cl. 34); – les objets d'art non en métaux précieux (classés selon la matière dont ils sont constitués). 		
W	US-25-51	21	New	Add		table knives		"Table knife" is defined as "a knife used with a fork for eating meat and vegetables." macmillandictionary.com .
W	US-25-51	21	Nouveau	Ajouter		couteaux de table		
W	US-25-52	21	New	Add		knife, fork and spoon sets		This indication is analogous to "Cooking pot sets" (Basic No. 210026) in Cl. 21.
W	US-25-52	21	Nouveau	Ajouter		ménagères		
W	US-25-53	8	080205	Change	knives*	knives [hand-tools]*		This proposal seeks to distinguish "knives [hand-tools]**" in Cl. 8 from "table knives" in Cl. 21.
W	US-25-53	8	080205	Changer	couteaux*	couteaux [outils à main]*		
W	US-25-54	8	080078	Change	cutlery*	cutlery [hand-tools]*		This proposal seeks to distinguish "cutlery [hand-tools]**" from "Table cutlery [knives, forks and spoons]" and "Tableware [knives, forks and spoons]" (Basic No. 080059) in Cl. 21.

A/ R/ W ¹	Prop. No./n°	Cl.	Basic No. or Place/ N° de base ou endroit	Action	Existing entry/ Entrée existante	New or modified entry/ Nouvelle entrée ou entrée modifiée	New Cl./ Nlle cl.	Remarks/Remarques
<u>W</u>	US-25-54	8	080078	Changer	coutellerie*	articles de coutellerie [outils à main]*		
<u>R</u>	US-25-55	8	080059	Transfer	table cutlery [knives, forks and spoons]		21	
<u>R</u>	US-25-55	8	080059	Transfer	tableware [knives, forks and spoons]		21	
<u>R</u>	US-25-55	8	080059	Transférer	couverts [coutellerie, fourchettes et cuillers]		21	
<u>A</u>	US-25-56	8	080220	Change	forks	agricultural forks [hand tools]		
<u>A</u>	US-25-56	8	080220	Changer	fourches	fourches à usage agricole [outils à main]		
<u>W</u>	US-25-57	8	080070	Transfer	table forks		21	
<u>W</u>	US-25-57	8	080070	Transférer	fourchettes		21	
<u>W</u>	US-25-58	8	080080	Transfer	spoons*		21	
<u>W</u>	US-25-58	8	080080	Transférer	cuillers*		21	
<u>W</u>	US-25-59	8	080203	Change & Transfer	silver plate [knives, forks and spoons]	silver plate tableware [knives, forks and spoons]	21	The proposed amendment to add the word “tableware” to the indication seeks to clarify what the term “silver plate” means. “Silver plate” is defined as “tableware, such as flatware or hollowware, made of or coated with silver.” ahdictionary.com .
<u>W</u>	US-25-59	8	080203	Changer & Transférer	argenterie [coutellerie, fourchettes et cuillers]	couverts de table en argent [couteaux, fourchettes et cuillères]	21	
<u>W</u>	US-25-60	21	210227	Delete	tableware, other than knives, forks and spoons			
<u>W</u>	US-25-60	21	210227	Supprimer	vaisselle			
<u>A</u>	US-25-61	10	100065	Change	cutlery [surgical]	surgical cutlery		
<u>A</u>	US-25-61	10	100065	Changer	coutellerie chirurgicale	articles de coutellerie chirurgicale		

[Annex VII follows/
l'annexe VII suit]